
ZÁPIS Z HYBRIDNÍHO ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU  

JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH 

KONANÉHO DNE 28. 5. 2024 
 

Přítomni (bez titulů): 
Fyzicky: Tereza Čapková, Damián Dedecius, Anna Dudová, Martin Dvořák, Petr Dvořák, Vera 
Yakimova Kaplická, Pavel Kincl, Noemi Koreňová, Petra Kotlárová, Olga Laštovičková, Magdalena 
Rašpličková, Ján Regenda, Alžběta Strouhová, David Zeman (celkem 14) 

Online: Petr Bahenský, Martin Bláha, Martin Červený, Zbyněk Havelka, Andrea Hudáčková, Josef 
Juráň, Petra Karvánková, Anna Koutská, Jan Kresan, Eliška Kůrková, Aleš Lisner, Jakub Luksch, 
Josef Nota, Milan Novák, Martin Prkna, Pavel Smetana, Zdeněk Strnad, Jan Škrabánek, Helena 
Zbudilová, Eliška Zusková (celkem 20) 

Omluveni (bez titulů):  

Zdeněk Hošek, Pavel Ondr, Kateřina Pražáková, Martin Slobodník, Lenka Šedová, Tomáš Volek 
(celkem 6) 

 

Hosté (bez titulů):  

Pavel Kozák (rektor JU) a Luděk Berec (prorektor pro vědu a výzkum) 
 
 
Senát byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. Zasedání AS JU zahájil v 15:01 předseda 
akademického senátu Petr Dvořák. Pan Dvořák přivítal přítomné senátory, senátorky a hosty. Zároveň 
poděkoval za hojný počet na tomto mimořádném zasedání. Všichni přítomni byli seznámeni 
s průběhem online hlasování. 
 

Hlasování (č 1.) o zapisovatelkách, ověřovatelích a skrutátorech 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje zapisovatelky Terezu Čapkovou (EF) a Petru Kotlárovou (PF), 
ověřovatele zápisu Veru Kaplickou Yakimovou (FF) a Alžbětu Strouhovou (FROV) a skrutátory 
Damiána Dedeciuse (PřF) a Jána Regendu (FROV). 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU schválil zapisovatelky Terezu Čapkovou a Petru Kotlárovou, 
ověřovatele zápisu Veru Kaplickou Yakimovou a Alžbětu Strouhovou, a 
rovněž skrutátory Damiána Dedeciuse a Jána Regendu.  

 
 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

Program zasedání AS JU: 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU. 

2. Projednání a schvalování návrhu členů Vědecké rady Jihočeské univerzity. 

3. Různé 
 

Hlasování (č. 2) o programu zasedání AS JU 

Návrh usnesení: AS JU schvaluje program v podobě uvedené v online pozvánce na zasedání. 

Hlasování: pro – 34, proti – 0, zdržel se – 0 

 
 
 

AS JU schválil program v podobě uvedené v online pozvánce na 
zasedání. 
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2. Projednání a schvalování návrhu členů Vědecké rady Jihočeské 
univerzity 

Pan rektor Kozák stručně představil novou vědeckou radu, která je složena téměř ze stejných členů 
jako ta předchozí. Součástí vědecké rady je tedy vždy děkan a proděkan pro vědu z každé fakulty. Pan 
proděkan Berec doplnil, že museli být nominováni dva členové z vědecké rady každé fakulty. Zároveň 
podotkl, že 1/3 členů musejí být externisté, což bylo při tvorbě splněno. Pan rektor Kozák poděkoval, 
že se senát setkává kvůli tomuto bodu takto ve zrychleném jednání kvůli tomu, že minulé zasedání 
bylo příliš brzo a zároveň je nutné mít v červnu funkční vědeckou radu. Vědecká rada nemůže být 
zvolena PER ROLLAM, protože se hlasuje o osobách. 
 
Pan předseda Dvořák vyzval přítomné k předložení dotazů před hlasováním o složení vědecké rady. 
Bez dotazů, tudíž se přešlo k hlasování o jednotlivých členech Vědecké rady. 
 

Hlasování (č. 3) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Jan Bárta, Ph.D.  

Hlasování: pro – 30, proti – 0, zdržel se – 4 

 AS JU schválil členství Jana Bárty ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 4) o členství ve vědecké radě: doc. RNDr. Petr Bartoš, Ph.D.  

Hlasování: pro – 32, proti – 1, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Petra Bartoše ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 5) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Luděk Berec, Dr. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Luďka Berce ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 6) o členství ve vědecké radě: prof. MUDr. Mgr. Alan Bulava, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Alana Bulavy ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 7) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Václav Bůžek, CSc. 

Hlasování: pro – 31, proti – 2, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Václava Bůžka ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 8) o členství ve vědecké radě: doc. RNDr. Zuzana Dvořáková Líšková, Ph.D. 

Hlasování: pro – 31, proti – 1, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Zuzany Dvořákové Líškové ve Vědecké radě JU. 
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Hlasování (č. 9) o členství ve vědecké radě: prof. RNDr. Libor Grubhoffer, CSc., Hon. D.Sc. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Libora Grubhoffera ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 10) o členství ve vědecké radě: Mgr. Ivana Chloubová, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Ivany Chloubové do ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 11) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Bohumil Jiroušek, Dr. 

Hlasování: pro – 30, proti – 1, zdržel se – 3 

 AS JU schválil členství Bohumila Jirouška ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 12) o členství ve vědecké radě: doc. RNDr. Helena Koldová, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 1, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Heleny Koldové ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 13) o členství ve vědecké radě: PhDr. Pavel Král, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 1, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Pavla Krále ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 14) o členství ve vědecké radě: prof. Tomáš Machula, Ph.D., Th.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Tomáše Machuly ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 15) o členství ve vědecké radě: doc. PhDr. Renata Malátová, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Renaty Malátové ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 16) o členství ve vědecké radě: doc. Michal Opatrný, Dr. theol. 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 3 

 AS JU schválil členství Michala Opatrného ve Vědecké radě JU. 
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Hlasování (č. 17) o členství ve vědecké radě: prof. PaedDr. Vladimír Papoušek, CSc. 

Hlasování: pro – 31, proti – 0, zdržel se – 3 

 AS JU schválil členství Vladimíra Papouška ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 18) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Ondřej Pešek, Ph.D.. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Ondřeje Peška ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 19) o členství ve vědecké radě: prof. Ing. Tomáš Policar, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Tomáše Policara ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 20) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Ladislav Rolínek, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Ladislava Rolínka ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 21) o členství ve vědecké radě: prof. PaedDr. Iva Stuchlíková, CSc.. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Ivy Stuchlíkové ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 22) o členství ve vědecké radě: doc. ThDr. Rudolf Svoboda, Th.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Rudolfa Svobody ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 23) o členství ve vědecké radě: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová 

Hlasování: pro – 30, proti – 1, zdržel se – 3 

 AS JU schválil členství Dagmar Škodové Parmové ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 24) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Valérie Tóthová, Ph.D., R.N. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Valérie Tóthové ve Vědecké radě JU. 
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Hlasování (č. 25) o členství ve vědecké radě: doc. Mgr. Jitka Vacková, Ph.D. 

Hlasování: pro – 32, proti – 0, zdržel se – 2 

 AS JU schválil členství Jitky Vackové ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 26) o členství ve vědecké radě: prof. RNDr. František Vácha, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Františka Váchy ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 27) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Vladimír Žlábek, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se –1 

 AS JU schválil členství Vladimíra Žlábka ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 28) o členství ve vědecké radě: prof. Ing. Jiří Balík, CSc., dr.h.c. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Jiřího Balíka ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 29) o členství ve vědecké radě: prof. RNDr. Bohuslav Gaš, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Bohuslava Gaše ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 30) o členství ve vědecké radě: prof. RNDr. Tomáš Herben, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Tomáše Herbena ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 31) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Martin Holý, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Martina Holého ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 32) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Darja Jarošová, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Darji Jarošové ve Vědecké radě JU. 
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Hlasování (č. 33) o členství ve vědecké radě: prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Tomáše Kašparovského ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 34) o členství ve vědecké radě: doc. RNDr. Jan Kříž, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Jana Kříže ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 35) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Tomáš Nejeschleba, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Tomáše Nejeschleba ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 36) o členství ve vědecké radě: prof. Martin Prudký, Dr. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Martina Prudkého ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 37) o členství ve vědecké radě: prof. Ing. Petr Ráb, DrSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Petra Rába ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 38) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Pavel Ryant, Ph.D. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Pavla Ryanta ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 39) o členství ve vědecké radě: prof. MUDr. Jaroslav Slaný, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Jaroslava Slaného ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 40) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Vladimíra Spilková, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Vladimíry Spilkové ve Vědecké radě JU. 

 
  



Zápis z hybridního zasedání 
Akademického senátu Jihočeské univerzity 

(28.5.2024) 
 

 

Hlasování (č. 41) o členství ve vědecké radě: prof. PhDr. Stanislav Štech, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Stanislava Štecha ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 42) o členství ve vědecké radě: doc. Ing. Zdeněk Tůma, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Zděnek Tůma ve Vědecké radě JU. 

 

Hlasování (č. 43) o členství ve vědecké radě: prof. RNDr. Eva Zažímalová, CSc. 

Hlasování: pro – 33, proti – 0, zdržel se – 1 

 AS JU schválil členství Evy Zažímalové ve Vědecké radě JU. 

 
Pan předseda Dvořák poděkoval všem zúčastněným za hlasování. Vědecká rada byla schválena. Pan 

rektor Kozák i pan proděkan Berec poděkovali za hladký průběh hlasování. 

3. Různé 

a) Podpora iniciativy Hodina pravdy a připravované akci s názvem Kolaps systému 

Paní senátorka Kaplická Yakimova vznesla aktuální dotaz na podporu protestu s názvem Kolaps 

systému, který se uskuteční 3.června 2024. Tato akce má vytvářet tlak na vládu České republiky, aby 

splnila své sliby týkající se podpory vzdělání a navýšila rozpočet vysokých škol.  

Pan předseda Dvořák poděkoval za tuto výzvu a upřesnil, že se jedná zejména o humanitní obory a 

některé z fakult již byly osloveny přímo. Pan předseda Dvořák vyjádřil souhlas s podporou tohoto 

protestu Akademickým senátem JU. 

Pan senátor Regenda zdůraznil, že bychom se k této iniciativě měli připojit a zdůraznil potřebu vyvíjet 

tlak na vládu ze všech stran. 

Pan rektor Kozák doplnil tuto diskuzi o stanovisko České konference rektorů, která vyvíjí tlak na vládu 

a apeluje na navýšení rozpočtu pro české vysoké školství.   Upozorňuje však na fakt, že není 

specifikováno, do kterých oborů. Zároveň byl senát rektorem Kozákem ujištěn, že pokud dojde 

k navýšení prostředků univerzity bude o tom senát v průběhu roku informován. Zároveň doplnil o 

informaci, že v průběhu následujícího týdne vstoupí naše univerzita do Asociace výzkumných 

univerzit, čímž se stane 7. univerzitou, která do této prestižní asociace vstoupí a akademičtí pracovníci 

tak budou moci žádat o lepší granty. 

Pan předseda Dvořák poděkoval za pozitivní zprávy a znovu apeloval na podpoření této inciativy. 

Došlo k hlasování o usnesení pro podporu této protestní akce. 
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Hlasování (č. 44) o usnesení pro podporu protestní akce Kolaps systému  

Návrh usnesení: AS JU vyjadřuje podporu inciativě Hodina pravdy a připravované akci s názvem 
Kolaps systému, a to včetně formulovaných tezí. 

Hlasování: pro – 34 (14 přítomno fyzicky, 20 online), proti – 0, zdržel se – 0 

 
AS JU vyjadřuje podporu inciativě Hodina pravdy a připravované akci 
s názvem Kolaps systému, a to včetně formulovaných tezí. 

 

b) Ombudsman 

Pan senátor Regenda, jež je předsedou Etické komise JU, informoval o zvolení nového univerzitního 
ombudsmana, jímž se stal Milan Štech (PřF). Upozornil, že v rámci posílení této funkce by bylo 
vhodné ho oddělit od Etické komise, protože nyní musí být touto komisí zvolen a zároveň v ní musí 
být členem. Otevřel tím diskuzi o tom, zda by nebylo lepší, aby tato osoba nebyla členem Etické komise 
a zároveň aby byla volena senátem, tím by bylo docíleno zamezení přímého navázání na vedení, 
protože Etickou komisi jmenuje rektor. Pan rektor Kozák doplnil, že se jedná víceméně o jeho podnět, 
respektive podnět, který vzešel ze Studentské komory AS JU. Nejlepší model je dle jeho názoru návrh 
ombudsmana akademickou obcí a následná volba akademickým senátem. V návaznosti na to by mělo 
brzy vyjít nové opatření rektora, pokud proti tomu senát nebude mít námitky. Na FROV to tak již 
funguje. V materiálech od Studentské komory se doporučuje mít ombudsmana na všech fakultách. 
Toto bude doporučeno na Kolegiu rektora, ale nebude se jednat o nařízení. Na senátorech pak zůstává 
apelovat přímo na fakultách, pokud je to na dané fakultě potřeba. 

 

V závěru pan předseda Dvořák poděkoval za hojnou účast a hladký průběh hlasování při schvalování 
nové Vědecké rady JU. Zároveň oznámil, že další zasedání proběhne 25. června 2024 ve 14:00. 

 

Zápis vyhotovily: Tereza Čapková, Petra Kotlárová 

Zápis ověřily: Vera Kaplická Yakimova, Alžběta Strouhová 

 


